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آغاز سرشماری نيمه زمستانه 
پرندگان مهاجر در هرمزگان 

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: شــرکت آلومینیوم المهدی بندرعباس  در حال حاضر یکی 
 از بنگاه های قوی و موفق کشــور است و شاهد رشد وشــکوفایی این شرکت با نوسازی، بهسازی،

 اورهال کردن آن  و خیزی که برای صنایع پایین دست برداشته است، هستیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ فریدون همتی در گرامیداشت مراسم » یکم بهمن، دومین سالگرد مدیریت شرکت 

آلومینیوم المهدی توسط گروه مپنا با قدردانی از مدیرعامل و معاون و پرسنل وکارگران  شرکت آلومینیوم المهدی 
افزود:با استقرا گروه مپنا، وضعیت آلومینیوم المهدی روزبه روز بهتر شد و به شکوفایی رسیده است. همتی اظهار 
داشت: با خیزی که به صنایع پایین دست توسط آلومینیوم المهدی برداشته شده است، پرهیز از خام فروشی، 

اشتغالزایی و ارزش افزوده و... را به همراه دارد. 
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 در دیدار استاندار هرمزگان
 با مدیرعامل گروه مپنا مطرح شد 

توسعه ظرفیت تولید 
برق در هرمزگان 

افزایش آمار های کرونایی 
 در هفته سوم دی 

در هرمزگان 

پيشرفت  قابل توجه پروژه های 
زیربنایی بندرگاه چند منظوره سيریک

ادامه در همین صفحه

ادامه از تیتر یک//
   اســتاندار هرمــزگان با قدردانــی از مدیرعامل 
این شرکت در توجه به اســتفاده از نیروهای بومی 
 در حــوزه های مختلف افزود: تاکیــد داریم که در 
بخــش های مختلــف از نیروهای بومــی و نخبه 
 اســتفاده شــود.  همتی گفت: وضعیــت فعلی و 
برنامه های آینده شــرکت آلومینیــوم المهدی که 
توسط مدیرعامل شــرکت تبیین شد، رضایتبخش 
اســت. وی ابــراز داشــت: برخــی از واحدهایی 

که بــه بخش خصوصی در کشــور واگذار شــده 
 اســت، چالش برانگیز بوده انــد و در هرمزگان نیز 
چالش هایی آلومینیوم المهدی، کشــتی ســازی، 
بندرشــهید رجایی وفعالیت های گمرکی را تهدید 
می کــرد که با مدیریت صورت گرفته، مشــکلات 
برطرف شد که از دســتگاه قضایی بدلیل همراهی 
کامــل برای رفع چالش ها نیز قدردانی می شــود. 
 اســتاندار هرمزگان خاطرنشــان کــرد: از مردم 
می خواهیم در مصرف برق صرفه جویی کنند تا برق 

بنگاه های اقتصادی کاهش نیابد و با کاهش تولید و 
صادرات و اشــتغال مواجه نشویم. وی گفت: درآمد 
اصلی شــهرداری ها از ارزش افزوده است که بیشتر 
آن از صنایع اخذ می شــود ودر صورتی که صنایع 
بــا کاهش مصرف برق و در نتیجه تولید و صادرات 
 مواجه شــوند، درآمد شــهرداری هــا نیز کاهش 
می یابد.همتــی با قدردانی از مدیرعامل شــرکت 
 آلومینیــوم المهــدی در توجــه بــه رفاهیات و 
خواســته های پرســنل المهدی، افــزود: توجه به 
پرسنل باعث افزایش بازدهی و تعلق خاطر کارکنان 
 به شــرکت می شــود. وی اظهار امیــدواری کرد: 
برنامه های آینده شرکت که توسط مدیرعامل مطرح 
شد، نیز محقق شــود. مدیر عامل شرکت آلومینیوم 
المهدی نیز در این مراسم با قدردانی از حمایت های 
استاندار هرمزگان گفت:بیش از 90 درصد مواد اولیه 

را وارد می کنیم کــه گمرک و بنادرهمراهی لازم را 
 در این بخش دارد. حمیــد مهتدی گفت: در ابتدای 
تحویل گیری شــرکت، 106 دیگ روشن بود که به 
340 دیگ رسید. شمش آلومینیوم هم از 4318 تن 
به 13هزار و 800 تن تولید رسیده است.مهتدی گفت: 
آند خام، درآمد و تنــاژ در این مدت افزایش یافته 
است.وی اظهار داشت : در سال 97 مبلغ 40ومیلیارد 
تومان، در ســال 98 هم 316 میلیارد تومان و سال 
جاری 586 میلیارد تومان مطالبات تاکنون پرداخت 
 شده است.مدیرعامل شــرکت آلومینیوم المهدی از 
آماده سازی، لاینینگ و ترمیم 338 دیگ جهت ورود 
به مدار تولید خبر داد.  وی افزود:2036 نفر پرسنل 
داریم و بخشي از پرسنلی که با 20 سال سابقه کار با 
 قانون مشاغل سخت وزیان آور بازنشسته می شوند، در 
حوزه های مختلف از تجربه شان استفاده می شود.

وی افزود: اولین شــرکت در گروه مپنا هستیم که 
احکام پرســنلی و.... با امضای الکترونیکی انجام 
می شــود.مدیرعامل شــرکت آلومینیوم المهدی 
گفت: 547 دانشجو در 9 رشته در دانشگاه علمی 
کارکربردی آلومینیوم المهدی تحصیل می کنند واز 
 طرفی دیگر به حوزه خدمات رفاهی پرسنل توجه 
 ویژه ای داریم. وی گفت: با شیوع کرونا، جزو اولین 
شــرکت هایی بودیم که ماسک و دستکش و... را 
توزیع کردیم و بحمدا... فوتی و بســتری کرونایی 
نداشــتیم. مهتدی از افتتاح مرکز همیار کارکنان و 
اســتقرار روانشــناس صنعتی به منظور شناسایی 
مخاطــرات روحی و روانی پرســنل در آلومینیوم 
المهدی خبرداد و افزود: شــبکه فییر نوری شرکت 
گســترش یافته اســت. وی با بیان اینکه به نظام 
پیشــنهادات توجه ویژه ای داریم واز آن استقبال 

 می کنیم خاطرنشــان کرد: معتقدیم پرسنل شرکت 
بین المللی بایستی به دانش بین المللی تجهیز و مسلح 
شوند. وی گفت: ساماندهی، توسعه و نگهداری 120 
هکتار فضای ســبز در شرکت داشتیم که این روند 
ادامه می یابد. مدیرعامل شرکت آلومینیوم المهدی 
گفت: اجرای 16 پروژه توسعه ای را در برنامه داریم. 
 مهتدی تولید ورق شرکت آلومینیوم المهدی را یکی از 
برنامه های پیش رو خواند و گفت: طرح تولید آلومینا 
 از بوکسیت خارجی شرکت آلومینیوم المهدی را دیگر 

برنامه های این شــرکت خواند. مدیرعامل شرکت 
آلومینیوم المهدی، طراحی دیگ 450 کیلوآمپری را 
توسط این شرکت را گامی بزرگ در جهت پیشرفت 
تکنولوژی صنعت آلومینیوم در کشور خواند وافزود: 
برای نخستین بار در کشور این طرح اجرا می شود 
و خط ســوم تولید در آلومینیوم المهدی را با دانش 
خودمان راه اندازی می کنیم.   وی گفت: میزان تولید 
روزانه هر دیگ 3405 کیلوگرم است و راندمان 94 

درصدی را خواهد داشت.

گروه خبــر // معاون اســتان های اتاق 
بازرگانی ایران گفت: محمدرضا صفا رئیس 
اتاق بازرگانی بندرعباس، اعتماد و اعتبار 

بخش خصوصی را باز مهندسی کردند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مظفرعلیخانی در 
نشست هم اندیشی با فعالین اقتصادی هرمزگان 
که به همت اتاق بازرگانی بندرعباس برگزارشد، 
افزود: رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس در دور 
جدید توانسته است با تعامل با مقامات کشوری 
و  استانی، استاندار هرمزگان و مجمع نمایندگان 
 اســتان، نماینده ولی فقیه در استان، مدیران 
دستگاه های اقتصادی، علمی ودانشگاه و...، 
اعتماد و اعتبار بخش خصوصی را بازمهندسی 
 کند. علیخانی اظهارداســت: روحیه تعامل و 
هم اندیشی رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس 
منجر به هم افزایی شده و می تواند سرمایه و 

حرکت جدیدی را برای اقتصاد استان به ارمغان 
بیاورد که از این شرایط ابراز خرسندی می کنم. 
وی در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: 
در سال های اخیر اقتصاد از تحریم های ظالمانه 
 دشمنان رنج برده است و همچنین در فرودین 97 
سیاست های تجاری و ارزی ناصواب برکشور 
تحمیل شــده و غل و زنجیر بر پاهای فعالان 
اقتصادی زده شــد و با خودتحریمی، هزینه 
زیادی به تجارت و صادرات وارد شده است. 
معاون استان های اتاق بازرگانی ایران افزود: 
در جنگ اقتصادی بایستی سرداران وافسران 
اقتصادی پرچم کشور را در مناطق مختلف به 
اهتزار درآورند که وقت شان صرف دورزدن 

تحریم ها شد. 
  وی افزود:در یک ســال اخیــر نیز کرونا، 
اقتصادمان را با مشــکل مواجه کرده اســت. 

علیخانــی گفت: هرمزگان با داشــتن تمدن 
چندین هزارساله و ریشــه تجاری مبتنی بر 
اخلاق در بخش های تجارت، گردشــگری، 
شــیلات، مناطــق آزاد و... ، ظرفیت بالای 
اقتصادی برای اســتان و کشــور داردو 80 
درصد اقتصاد وتجارت کشــور به هرمزگان 
گره خورده اســت. معاون اســتان های اتاق 
بازرگانــی ایران گفت: آمادگــی حمایت از 
 ظرفیت اقتصادی هرمزگان داریم و می توانیم 
خواســته ها و مشــکلات فعالان اقتصادی 
اســتان را در مرکز منعکس کنیم. وی افزود: 
در سطح ملی بین اتاق ایران و وزارت صمت 
نیز همکاری و تعامل مناســبی با حضور رزم 
حسینی به عنوان وزیر جدید صنعت بوجود 
آمده اســت و بــا تعامل بــا مجلس تلاش 
داریم صدای فعالان اقتصادی باشــیم. رئیس 

اتاق بازرگانی بندرعبــاس نیز گفت: محور 
رفاقت ودوســتی و همدلی در اتاق بازرگانی 
بندرعباس در یک سال و نیم اخیر ایجاد شده 
 اســت. محمدرضا صفا افزود: این شرایط با 
همراهی مسئولان اســتانی، ریاست سازمان 
صمت هرمزگان، اتاق اصناف و... میسر شده 

است.

معاون استان های اتاق بازرگانی ایران:

80 درصد اقتصاد وتجارت کشور به هرمزگان گره خورده است

تجهیز 198 نقطه دیگر 
در هرمزگان به اینترنت 

همراه پرسرعت

استاندار هرمزگان تأکید کرد 

شرکت آلومینیوم المهدی ، بنگاه اقتصادی 
موفق و در حال شکوفایی 

وضعیت فعلی و برنامه های آینده آلومینیوم المهدی که توسط مدیرعامل شرکت تبیین شد، رضایتبخش است

استاندار هرمزگان تأکید کرد 

شرکت آلومینیوم المهدی  
بنگاه اقتصادی موفق و در حال شکوفایی 
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معاون استاندارهرمزگان:
موانع پیش روی سرمایه گذاران 

طرح های پرورش ماهی رفع می شود
  گروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: با 
همکاری دستگاه های اجرایی ذیربط موانع پیش روی تامین مواد اولیه مورد نیاز 
سرمایه گذاران طرح های پرورش ماهی رفع می شود. به گزارش خبرنگار دریا، 
دکتر ایرج حیدری در جلســه کارگروه اقدام »تدابیر ویژه استانی« عنوان کرد: 
موانع پیش روی سرمایه گذران پرورش ماهی در هرمزگان در زمینه ترخیص 
مواد اولیه با همکاری دستگاه های اجرایی و نظارتی رفع می شود . وی در همین 
رابطه گفت: قشم ظرفیت های خوبی در زمینه پرورش ماهی دارد و با رفع موانع 
سرمایه گذاران زمینه گسترش این صنعت در این جزیره فراهم می شود.حیدری 
تصریح کرد: منطقه آزاد قشم با استفاده از امکانات و اختیاراتی که دارد در مسیر 
رفع مشکلات ســرمایه گذاران بخش های مختلف به ویژه پرورش ماهی در 
قفس گام بر دارد.معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان تصریح 
کرد: ترخیص تجهیزات مورد نیاز تکمیل طرح صنعتی کنسانتره آهن تنگه زاغ با 

همکاری دستگاه های اجرایی ذیربط سرعت می گیرد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان:
زیرساخت های لازم برای تامین سوخت ناوگان 

کشتیرانی کشور در هرمزگان فراهم شود
  گــروه خبر // معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان 
گفت: زیرساخت های لازم برای تامین سوخت ناوگان کشتیرانی جمهوری 
اســلامی ایران در هرمزگان فراهم شــود.به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر 
ایرج حیدری در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیرنفتی استان هرمزگان 
در محل ســایت سوخت رســانی خدمات دریایی و مهندسی کشتیرانی 
قشــم واقع در بندر شهید رجایی با اشاره به اهمیت تامین سوخت ناوگان 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران از محل ظرفیت های پالایشگاهی استان، 
عنوان کرد: زیرســاخت های لازم برای تامین سوخت ناوگان کشتیرانی 
جمهوری اســلامی ایران در هرمــزگان مهیا شــود.وی در همین رابطه 
 گفت: تامین سوخت ناوگان کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران از محل 
ظرفیت های پالایشگاهی استان نقش بسزایی در کاهش هزینه های تامین 
سوخت کشتی ها و کاهش آثار تحریم و دور زدن آن دارد.معاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: از ظرفیت کارگروه 
اقدام ملی برای ایجاد زیرســاخت های لازم برای تامین سوخت ناوگان 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران با استفاده از ظرفیت های پالایشگاهی 
هرمزگان بهره گرفته خواهد شــد. وی تصریح کرد: رفع موانع پیش روی 
ناوگان کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران از اولویت های مهم استان است و 

این مهم تا رسیدن به اهداف مورد نظر پیگیری خواهد شد.

آغاز طرح نظارت ویژه بر بازار در هرمزگان 
  گروه خبر// رئیس ســازمان صنعت، معــدن و تجارت هرمزگان 
گفــت: طرح نظارت ویژه بر بازار به مدت ســه ماه در هرمزگان اجرا 
می شود. خلیل قاسمی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان 
گفت: طرح نظارت ویژه بر بازار با هدف نظارت بر توزیع و قیمت کالا 
و خدمات از )1 بهمن( در سراســر اســتان آغاز شده است و تا پایان 
فروردین ماه ســال آینده نیز ادامه خواهد داشت.قاسمی افزود: در این 
طرح 110 بازرس به همراه 300 همیار بسیجی در قالب گشت منطقه ای 
بر توزیع و قیمت کالا و خدمات نظارت می کنند.او گفت: شهروندان نیز 
هرگونه گران فروشی و تخلف را به سامانه تلفنی 124 اطلاع دهند.به 
گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ ایرج حیدری، معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری هرمزگان نیز گفت: ثبات فعلی در بازار نتیجه تلاش 
بازرسان و همراهی بازاریان و همکاری قرارگاه های بسیج است.حیدری 

افزود: اکنون در تامین کالا های اساسی در استان مشکلی وجود ندارد.

خبر

خبری
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سرمقاله

   متاسفانه وضعیت مسکن در سال های اخیر بگونه ای شده است 
که دلالان و مالکان با رقابت با یکدیگر، قیمت مسکن واجاره بها را 
به گونه ای افزایش داده اند که در حال حاضر قشر محروم و حتی 
متوسط جامعه به راحتی توان اجاره خانه راهم ندارند و با مشکلات 
فراوانی در این حوزه مواجهند. علاوه بر قیمت مســکن، اجاره ها 
نیز دستخوش تغییراتی غیرقابل باور شده  و برخی مستاجران از 
مناطق خوب و متوسط مجبور شده اند به مناطق حاشیه ای شهرها 
پناه ببرند تا شاید بتوانند خانه ای را اجاره کنند واین وضعیت باعث 
شــده اســت در این مناطق نیز قیمت ها و اجاره بها سربه فلک 
 بکشد تا جایی که دیگر در این مناطق حاشیه ای هم برخی توان 
اجاره خانه را ندارند. برخی مجبور شده اند بصورت شراکتی، دو 
سه خانواده با هم خانه ای را اجاره کنند وبرخی هم از اجاره خانه 
درمانده شده اند و گاهی برخی هم با مشارکت خیرین می توانند 
یک خانه را در این محلات اجاره کنند. برخی مالکان ودیعه هایی 
را مطالبه می کنند که بسیار بالاست و از انصاف هم به دور است. 
اما در شهری مانند بندرعباس که مهاجر پذیر است و در سال های 
گذشــته نیز مطالبه مسکن در این شــهر بالا بود که در سال های 
اخیر با سیاســت های اشتباه دولت در عدم تولید مسکن در هفت 
 ســال اخیر، این نیاز افزایش چند برابری داشته است و بسیاری 
 از شــهروندان بدلیل افزایش لجام گســیخته قیمت  مســکن از 
خانه دار شدن ناامید شده اند و در یکی دو سال اخیر که اجاره بها 
و پیش پرداخت  و ودیعه اجاره خانه افزایش فزاینده ای داشــت، 
بسیاری از اقشــار حتی توان رهن و اجاره خانه را هم به راحتی 
ندارند و با مشــکلات فراوانی در این حوزه مواجهند که افزایش 
مشاجرات و اختلافات خانوادگی، طلاق ها،  کاهش ازدواج و.... را 
نیز به همراه داشته است و متاسفانه دولت در حوزه مسکن برنامه و 
کارنامه قابل قبولی نتوانست به مردم ارائه دهد که همین موضوع باعث 
بروز مشکلاتی برای شهروندان در حوزه مسکن شده است. قانون 
 اخذ مالیات از خانه های خالی هم که از سال 95 با اجرای قانون 
مالیات های مستقیم قرار بود اجرایی شود که متاسفانه اینگونه نشد 
که اگر اجرایی می شــد و بیش از دو و نیم میلیون واحد خالی از 
سکنه در کشور وارد چرخه عرضه می شد، بطور حتم می توانست 
قیمت حبابی مسکن را بشــکند و مردم به خانه دار شدن امیدوار 
شوند و مشکلات حوزه رهن واجاره نیز کاهش یابد که گویا قدرت 
مافیای مسکن برای عدم اجرای این قانون بسیار بالاست. از طرفی 
دیگر در این سال ها انبوه سازان نیز تقریبا چندان نتوانستند با دولت 
به توافق برسند ودر ساخت وسازهای املاک سرمایه گذاری نمایند 
وهمین موضوع باعث شــد که تولید مسکن کاهش چشمگیری 
یابد و افزایش قیمت ها را به همراه داشته باشد و حال شهروندان 
 و مســتاجران با مشــکل خرید و اجاره مسکن مواجه شده اند و 
هیچ تدبیری برای رفع مشــکلات مسکن وجود ندارد وحتی هیچ 
نهادی نیز در قیمت گذاری مسکن و اجاره بها نظارتی ندارد و بحث 
تعیین قیمت ها توسط کارشناسان رسمی دادگستری نیز عملیاتی 

نشد.
  علی زارعی

محرومین توان اجاره خانه را هم ندارند

فریدون  دکتر  دیدار  //در  گروه خبر 
امیر  با  هرمزگان  اســتاندار  همتی 
ســرتیپ دوم دکتــر مجید فخری 
نیروهای  جغرافیایی  سازمان  رئیس 
مســلح که در تهران صورت گرفت، 
استانداری  میان  همکاری  تفاهم نامه 
هرمــزگان و ســازمان جغرافیایی 

نیروهای مسلح امضا شد.
 به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در ایــن خصوص، عنوان کرد: این 
تفاهم نامه در راستای استفاده از ظرفیت ها 
و توســعه همکاری و تعاملات اجرایی، 

علمی، آموزشی و پژوهشی و استفاده از 
امکانات و توانمندی های علمی، سرمایه 
انسانی، فنی، اطلاعاتی، تجربه و تخصص 
دو طــرف، امضا شــد.وی با اشــاره به 
توانمندی های سازمان جغرافیایی نیروهای 
مســلح، افزود: در قالب ایــن تفاهم نامه 
از ظرفیــت این ســازمان در زمینه های 
مطالعات آمایش سرزمین، پدافند غیرعامل 
و آمادگــی دفاعی، مدیریــت بحران و 
پیشــگیری و آمادگی در برابر مخاطرات 
طبیعی همچون سیل، آتش سوزی و زلزله 
اســتفاده خواهیم کرد.استاندار هرمزگان 

خاطرنشان کرد: همکاری در زمینه نقشه 
بــرداری زمینی و هوایــی، تهیه عکس 
هوایی، تولید نقشــه و اطلاعات مکانی، 
مطالعات جغرافیایی و تصاویر ماهواره ای 
از دیگر بندهای این تفاهم نامه اســت که 
به اجرای بهتر برنامه های توســعه ای در 

هرمزگان کمک می کند. 
  همتی تصریح کرد: برای ســاماندهی و 
در  مشــترک  طرح های  اجرای  راهبری 
قالب این تفاهم نامه، کمیته ای متشکل از 
نمایندگان و کارشناسان دو طرف تشکیل 
سازمان بازدید کرد.هرمــزگان از بخش هــای مختلف این خواهد شد.در پایان این نشست استاندار 

در دیدار استاندار هرمزگان با رئیس سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح صورت گرفت

امضای تفاهم نامه همکاری میان استانداری و سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح

پشت پرده سیاست 

  
بعد هم عکسی با من گرفت.ظریف خطاب به کریمی قدوسی گفت: برادر عزیزم 
گناه من این بود که برای آزاد کردن این دانشمند باید با کسانی گفت و گو کنم 
که از آن ها هیچ خوشم نمی آید. اگر لبخندی پشت میز مذاکره می زنم برای این 
اســت که مقاومت مردم ایران را برابر زورگویی های آن ها نشان بدهم. وی با 
اشــاره به این که روش ما در مذاکره با آمریکا این بوده است یادآورشد: من با 
صدام هم ملاقات و مذاکره کردم، خیال می کنید خوشم می آمد ؟ خیال می کنید 
لذت بردم از این که روبه رویش نشســتم؟ نه کار من است و ناگزیرم. چاره ای 
نداریم، این را به عنوان یک گناه از من ثبت نکنید ان شــاء ا...  کفاره گناهان 
ما خواهد بود.وی در واکنش به  این که گفته شــده اســت ظریف درخواست 
مذاکره داده است اظهارکرد: مصاحبه با اشپیگل موجود است. یکی از محکم ترین 
مصاحبه هایم است. بارها حضرت آقا فرمودند که فلانی محکم صحبت می کند.

وزیر خارجه کشورمان اشــاره کرد: سوال این بود که آیا در پی قتل سلیمانی 
احتمــال مذاکره با آمریکا را رد می کنید؟ پاســخ من این بود نه! من هرگز این 
احتمال را که افراد رویکرد خود را تغییر دهند  یا واقعیات را دریابند، رد نمی کنم.

برای ما مهم نیست چه کسی در کاخ سفید ساکن است آن چه مهم است نحوه 
رفتار آن هاست.وی درپایان یادآورشد: ما یعنی پنج به علاوه یک هنوز پشت 
میز مذاکره هستیم. روزی فرا خواهد رسید که ایالات متحده بابت آسیب های 
وارد شده باید خسارت بدهند، ما صبر زیادی داریم.  سرانجام  نمایندگان با 55 
رأی موافــق، 173 رأی مخالف و 18 رأی ممتنع از 259 نماینده حاضراعلام 

کردند از پاسخ های وزیر »قانع نشدند.«
در همین حال ،ادامه این نشســت با   سوال فرهاد بشیری نماینده پاکدشت در 
مجلس از وزیر خارجه درباره  این که چرا دیپلماســی اقتصادی جدی گرفته 
نمی شود؟  پیگیری شد.نماینده مردم پاکدشت در مجلس خطاب به ظریف گفت: 
کارکرد بسیار قوی که در حوزه کار شما وجود دارد دیپلماسی اقتصادی است که 
ضروری است به آن توجه ویژه شود، آقای ظریف شما چه تدابیری اتخاذ کرده اید 
که بتوانیم با دنیا ارتباط داشته باشیم و محصولات را به بازارهای بین المللی و 
منطقه ای ارائه کنیم؛ تولیدکننده های ما چگونه می توانند امیدوار باشــند و برای 
توسعه و پیشرفت کشور تلاش کنند. دیپلماسی اقتصادی بحث پیچیده ای نیست. 
عضو کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی یادآور شد: تاکنون هیچ مسئولی 
از وزارت امور خارجه به ما مراجعه نکرده و مدارک لازم را در حوزه اقدامات 
انجام شده در راستای دیپلماسی اقتصادی ارائه نکردند و هیچ گونه گزارشی ارائه 
نشــده است. در نهایت پس از توضیحات نماینده سوال کننده و اظهارات وزیر 
خارجه، با اعلام قانع نشدن بشیری از توضیحات ظریف، سوال به رای مجلس 
گذاشــته شد و نمایندگان هم با تایید این نظر دومین کارت زرد را برای ظریف 
صادر کردند.قالیباف رئیس مجلس  نیز در پایان  رسیدگی به این دستور گفت 
که نگرش وزارت خارجه باید از بحث های سیاسی امنیتی به موضوعات سیاسی 
و اقتصادی تغییر یابد.وی با اعلام این که باید برای توسعه دیپلماسی اقتصادی 
 در وزارت خارجــه، نام این وزارتخانه بــه وزارت خارجه و تجارت و امور 
بین الملل تبدیل شود ارائه طرح تغییر نام این وزارتخانه را به نمایندگان پیشنهاد 

داد.

2 کارت زرد بهارستان به ظریف در یک روز 
نمایندگان مجلس به دلیل آن که توضیحات وزیر خارجه به ســوالاتی درباره 
تلاش برای مذاکره با آمریکا پس از ترور ســردار ســلیمانی و »دیپلماســی 
اقتصادی« قانع کننده نبود،به او 2 کارت زرد دادند .وزیرخارجه کشورمان سه 
شــنبه سختی را در بهارستان سپری کرد،نشست علنی مجلس در آخرین روز 
دی ماه 1399 برگزار و با توجه به اقناع نشــدن نمایندگان از پاسخ های وزیر 
خارجه به سوال دو نفر از نمایندگان، دو کارت زرد به ظریف داده شد.به گزارش 
خبرنگار پارلمانی خراسان، محمدجواد ظریف برای پاسخ به سوال های محمد 
جواد کریمی قدوسی و فرهاد بشیری، نمایندگان مشهد و پاکدشت، در مجلس 
حاضر شــد و توضیحاتی به نمایندگان ارائه کرد.توضیحات رئیس دیپلماسی 
کشــور به سؤال کریمی قدوسی مبنی بر این که » چرا سه هفته بعد از شهادت 
سردار سلیمانی کد مذاکره با آمریکا را می دهید؟« از نظر نماینده سوال کننده قانع 
کننده تشــخیص داده نشد و با واگذاری آن به رای مجلس نتیجه حاصل شده 
صدور نخستین کارت زرد برای ظریف در این روز بود.کریمی قدوسی در بخشی 
از سوال خود  از ظریف با اشاره به مصاحبه وی با  هفته نامه اشپیگل و ملاقاتش 
با یک افسر رژیم صهیونیستی  یک هفته قبل از شهادت سردار سلیمانی گفت: 
نماد این شهادت برجام بود، برجامی که چند روز قبل هم خطاب به اروپایی ها 
اعلام کردید، ایران برجام را زنده نگه داشته است اما برجام مُرد و بوی گند آن 
مردم را آزرده کرده و این مجلس انقلابی با قانون انقلابی خود آن را دفن کرد.
وی بیان کرد: مقام معظم رهبری در جمعه بعد از شــهادت سردار سلیمانی در 
خطبه های خود فرمودند جنتلمن های پشت میز مذاکره همان تروریست های 
فرودگاه بغداد هستند. وی افزود:سردار سلیمانی زمانی شهید شد که شما با جان 
کری پیاده روی کردید.ظریف ســوال درباره مصاحبه اش با هفته  نامه آلمانی 
اشپیگل پس از شهادت سردار سلیمانی و موضوع اعلام آمادگی برای مذاکره 
مجــدد با آمریکا در موضوع برجام را این گونه توضیح داد که »حضرت آقا 
فرمودند که ما عجله ای نداریم اما اگر آمریکا تعهداتش را اجرا کند و تحریم ها 
را بردارد آن وقت می تواند برگردد و در قالب پنج به علاوه یک بنشیند«. وی 
در واکنش به اظهارات کریمی قدوســی که در ارائه طرح سوالش گفته بود » 
برجام مُرد و مجلس برای جلوگیری از بوی گندش با قانون انقلابی آن را دفن 
کرد« ، یادآورشد: مبنای سیاست ما هم همین است، بنابراین از نظر ایشان نه 
هنوز برجام بوی گند می دهد و نه دفن شــده و نه اتفاق دیگری افتاده است.
ظریف همچنین درادامه درباره اتهام ملاقاتش با یک افسر اطلاعاتی اسرائیلی 
بــه نام بریگمن توضیحاتی به نمایندگان ارائه کرد. وی زمان ملاقات خود با 
فردی به نام »بریگمن« را نه یک هفته قبل از شهادت سردارسلیمانی،  بلکه 
یک ســال و نیم قبل تر اعــلام و اظهارکرد که این ملاقات برای آزاد کردن 
یک سلیمانی دیگر یعنی دکتر مسعود سلیمانی دانشمند کشورمان که به گفته 
وی یک ســال در بدترین شرایط اسیر آمریکا بود انجام شد.وی با بیان این 
مطلب که فردی که از طرف آمریکا می خواســت در این زمینه مذاکره کند 
شــخصی را همراه خود آورد که ما او را نمی شناختیم  اما بعدها معلوم شد 
10 ســال قبل در رژیم صهیونیستی بوده است،گفت: ما فقط طرف ملاقات 

کننده را می شناختیم و آن آقا فقط یادداشت برمی داشت. 

گروه خبر // مدیــر مخابرات منطقه 
هرمزگان گفــت: 198 نقطه دیگر در 
هرمزگان تا پایان سال به اینترنت همراه 
پرسرعت G 3 ، و G 4 مجهز می شوند. 

 امیر یگانه در گفت وگویی رسانه ای اظهار 
کرد: از ابتدای امســال تاکنون 567 نقطه 
جدید در هرمزگان به نسل سوم و چهارم 

تلفن همراه مجهز شده اند.
  وی افزود: برنامه ریزی شــده تا 198 
نقطه جدید نیز تا پایان ســال به اینترنت 
پرسرعت متصل شود که پراکندگی نصب 
ایــن تکنولوژی های جدیــد در مناطق 
مختلف اســتان دیده شــده تا بیشترین 
بهره وری در اتصال به شــبکه برای مردم 

عزیز استان فراهم شود.
 مدیر مخابرات منطقــه هرمزگان عنوان 

داشــت: تا پایان سال 45 نقطه جدید در 
بندرعباس، 20 نقطه در بندرلنگه، 16 نقطه 
در میناب، 15 نقطه در قشم، 10 نقطه در 
بندرخمیر، 12 نقطه در حاجی آباد، 9 نقطه 
در جاسک، 9 نقطه در دهبارز، 9 نقطه در 
پارسیان، 5 نقطه در سردشت بشاگرد، 4 
نقطه در بستک، 4 نقطه در هشتبندی، 4 
نقطه در گوهران، 4 نقطه در درگهان و 4 
نقطه در تخت به اینترنت همراه G 3 و 4 
G متصل می شوند.یگانه همچنین اضافه 
کــرد: 3 تکنولوژی جدیــد در هرمز، 3 
تکنولوژی در کوهستک، 3 تکنولوژی در 

سیریک تا پایان سال وارد مدار می  شوند 
و مشکل ارتباط پرسرعت تلفن همراه در 
این مناطق برقرار خواهد شد که عمدتا در 

مناطق روستایی است.
 بــه گفته وی، بندر کنــگ، گروک، قلعه 
قاضی، فین، ســوزا، ســندرک، سرگز، 
تازیان و  زیارتعلی، رویــدر، چــارک، 
ابوموســی نیز هر کدام 1 تا 2 نقطه جدید 
در راه اندازی تا پایان سال خواهند داشت 
که با این راه اندازی ها به کمترین سطح از 
مشــکلات دسترسی به اینترنت همراه در 
استان خواهیم رسید.به گفته مدیر مخابرات 

منطقه هرمزگان، در دو ســال اخیر شمار 
تکنولوژی های G 3 و G 4 نصب شــده 
در استان معادل بیش از 1200 تکنولوژی 
جدید بوده است که رکوردی برای استان 

بشمار می رود.
  به گــزارش فــارس ، وی همچنین به 
افزایش پهنای باند ورودی به اســتان به 
میــزان 20 گیگابایت بر ثانیه اشــاره و 
خاطرنشان کرد: این پهنای باند به میزان 
4 برابر نسبت به قبل افزایش یافته که بر 
کیفیت ارائه خدمــات در حوزه اینترنت 

مصرفی مردم نیز اثربخش بوده است.

تجهیز 198 نقطه دیگر در هرمزگان به اینترنت همراه پرسرعت

گروه خبر // استاندار هرمزگان در دیدار با معاون 
وزیر امور اقتصاد و دارایی و رئیس کل ســازمان 
سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ایران، 
راهکارهای افزایش ســرمایه گذاری خارجی در 
بخش صنعت، معدن و کشــاورزی استان را مورد 

بررسی قرار داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی استاندار 
هرمــزگان با همراهی مدیرکل امــور اقتصاد و دارایی 
اســتان و مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان با 
دکتر موسوی معاون وزیر امور اقتصاد و دارایی و رئیس 
کل ســازمان ســرمایه گذاری و کمک های اقتصادی 
 و فنــی ایــران در خصوص شناســایی ظرفیت های 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی در هرمزگان دیدار و 

گفت و گو کرد. استاندار هرمزگان با اشاره به نتایج این 
نشست و رایزنی در خصوص تأمین منابع مالی پروژه 
سد زرانی میناب، اظهار داشت: در این دیدار جزئیات 
پروژه ســد زرانی و اهمیت اجرای آن تشریح و مقرر 
شد پیشنهاد وزارت نیرو در این زمینه بررسی و اقدامات 
بعدی برای تأمین منابع مالی پروژه از سوی بانک توسعه 
اســلامی انجام شود. اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه 
اجرای سد در شرق استان، برای کنترل سیلاب و افزایش 
ذخایر آبی به منظور تأمین منابع بخش کشاورزی و آب 
شرب این منطقه یک ضرورت به شمار می رود، افزود: 
در صورت تصویب و اجرایی شدن این پیشنهاد، بخشی 
از منابع مالی مورد نیاز برای اجرای پروژه ســد زرانی 
میناب از طریق بانک توسعه اسلامی و بخش دیگری 

آن از ســایر منابع در اختیــار آب منطقه ای هرمزگان 
تأمین می شود.همتی، همچنین رایزنی در خصوص تأمین 
 منابع مالی خارجی برای مشارکت و سرمایه گذاری در 
پروژه های بخش کشاورزی و شیلات را یکی دیگر از مباحث 
 مطرح شده در این نشست عنوان و تصریح کرد: متقاضیان
 ســرمایه گذاری در صنعت پرورش میگو طی ســه 
 ســال اخیر افزایش قابل توجهی داشــته و این روند 
افزایشــی در سال آینده چشــمگیرتر خواهد بود و با 
برنامه ریزی های انجام شــده، سال آینده شاهد جهش 
و شــتاب مطلوبی در زمینه رشد مزارع پرورش میگو 
و تولیدات این مزارع در اســتان خواهیم بود.استاندار 
هرمزگان با اشاره به وجود ذخایر غنی معدنی در استان 
به عنوان پشتوانه و محرک توسعه صنایع، بیان کرد: در 

صورت تجهیز و فرآوری مــواد معدنی، جهش واقعی 
و چشــمگیری در اقتصاد کشــور ایجاد می شود و با 
اکتشــاف پهنه های مختلف در استان که تاکنون بخش 
زیادی از مطالعات آن انجام شــده است، جایگاه استان 
در بخش معدن ارتقا پیــدا خواهد کرد.وی اضافه کرد: 
سرمایه گذاری خارجی یکی از بسترهای کسب توفیقات 
 بیشتر در این حوزه اســت که اگر بتوانیم زمینه و ابزار 
قانونی لازم بــرای تحقق آن را فراهم کنیم، با توجه به 
توانمندی ها و امکانات تجهیزاتی، فنی و مهندسی داخلی، 
علاوه بر افزایش اشــتغال و رونق مناطق کمترتوسعه 
یافتــه، با صادرات مواد معدنی فرآوری شــده، ارزش 
افزوده بیشتری عاید کشــور و بهره برداران این بخش 
 خواهد شد. اســتاندار هرمزگان گفت: در این نشست 
ظرفیت های مختلف بخش صنعت، معدن و کشاورزی 
و نقش آن در کمک به توسعه استان در دیدار با رئیس 
کل سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی 
 ایران تشریح شد و تصمیمات لازم به منظور استفاده از 

ظرفیت های این سازمان اتخاذ شد.

در دیدار استاندار هرمزگان با معاون وزیر امور اقتصاد و دارایی مطرح شد؛

پیگیری برای تامین منابع مالی اجرای سد زرانی میناب 

ســازمان  رییس   // خبــر  گــروه 
جهادکشــاورزی هرمــزگان گفت : 
 با بهــره بــرداری از 12 طرح صنایع 
با  کشاورزی  بخش  وتکمیلی  تبدیلی 
در  میلیاردریالی   570 گذاری  سرمایه 
سالجاری اشتغال 311 نفری در استان 

ایجاد شده است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، علی باقرزاده 
همائــی در خصوص طرحهــای صنایع 
تبدیلی وتکمیلی بخش کشاورزی استان 
هرمزگان اظهار کرد: در حال حاضر 157 
واحد مرتبط بــا طرحهای صنایع تبدیلی 

وتکمیلی بخش کشاورزی استان هرمزگان 
با اعتبــاری بالغ بر3 هزار و 732 میلیارد 
ریال ، ایجاد اشتغال 3 هزار و 736 نفری 
با جذب ماده خــام یک هزار و 103 تن 
دارای پروانه بهره برداری می باشــند.وی 
با اشــاره به اینکه در سالجاری تعداد 12 
فقره پروانه بهره برداری طرحهای صنایع 
تبدیلــی وتکمیلی بخش کشــاورزی در 
 این استان صادر شــده  است، افزود: این 
طرح ها بــا اعتباری بالغ بر 570 میلیارد 
ریــال، جذب ماده خــام 90 هزار تنی و 
ایجاد اشــتغالزایی 311 نفری در استان 

مشغول به فعالیت می باشند.
   رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان 
همچنیــن در خصوص طــرح های نیمه 
تمام با پیشــرفت فیزیکــی 61 الی 99 
درصد ابراز داشــت: در حال حاضر 45 
طرح نیمه تمام مرتبــط با صنایع تبدیلی 
وتکمیلی بخش کشاورزی با جذب ماده 
 خام 187 هزار تن با اعتباری بالغ بر 855 

میلیــارد ریال و ایجاد اشــتغالزایی 884 
نفری در این اســتان در حال تکمیل می 

باشد.
  باقرزاده با بیان اینکه در حال حاضرتعداد 
465 فقره مجوز تاسیس طرح های صنایع 
تبدیلــی وتکمیلی بخش کشــاورزی با 
سرمایه ای بالغ بر 14 هزار و 305 میلیارد 
ریال و ایجاد اشــتغال 9هزار و 483 نفر 
این اســتان دارای اعتبار بوده و مشغول 
به فعالیت هســتند، افزود: در سالجاری 
تعداد 74 جواز تاسیس طرح های صنایع 
تبدیلــی وتکمیلی بخش کشــاورزی با 
جذب ماده خام 343 هزار تنی با اعتباری 
بالغ بر 4 هزار و 366 میلیارد ریال و ایجاد 
اشتغالزایی یک هزار و 784 نفری صادر 

شده است.
  به گفتــه وی، طرح های صنایع تبدیلی 
وتکمیلی بخش کشاورزی استان هرمزگان 
شامل صنایع تبدیلی باغی، صنایع تبدیلی 
دامی، صنایع تبدیلی زراعی، صنایع تبدیلی 

شیلاتی ، خوراک دام و طیور، سردخانه و 
کود می با شند.

رئیس ســازمان جهادکشــاورزی استان 
کرد:  خاطرنشــان  پایان  در  هرمــزگان 
واحدهای طــرح های صنایــع تبدیلی 
اســتان  کشــاورزی  بخش  وتکمیلــی 
هرمزگان که در سالجاری به بهره برداری 
رسیده است شــامل  بسته بندی غلات و 
چاشنی، بســته بندی خرما و مواد غذایی 
و ســردخانه بالای صفر، سردخانه بالای 
صفر، گوشــت مرغ تازه بسته بندی شده 
و ســردخانه زیر صفر، بسته بندی خرما، 
فیله  انــواع میگو،  فرآوری ماهی کامل، 
و گوشت ماهی  و ســردخانه زیر صفر، 
خوراک آماده آبزیان ، رب گوجه فرنگی، 
ماهی و میگو منجمد، انواع فراوده حاصل 
از نرم تنان و سردخانه زیر صفر، سردخانه 
بالا و زیر صفر و ماهــی منجمد، فیله و 
گوشت ماهی بصوت منجمد و سردخانه 

زیر صفر می باشند.

گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر 
و شــرق هرمزگان ضمن تشــریح اقدامات صورت 
گرفته در بنادر شرق استان از ابتدای سال تا پایان 
 دیماه اظهار داشت: روند اجرایی تکمیل پروژه های 
توســعه ای در همه حوزه هــای دریایی، بندری و 

عمرانی از روند مطلوبی برخوردار است . 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ » حمیدرضا محمد حســینی 
تختی« ضمن ارائه از پیشــرفت پروژه های  توسعه ای، 
زیربنایی و روبنایی در بنادر شــرق استان گفت:  اغلب 
طرح ها با پیشــرفت 80 درصدی بدون وقفه و براساس 
برنامه زمانبندی در حال اجرا می باشــد. محمد حسینی 
تختی یبان داشت: در بندر شــهید باهنر بازسازی کامل 
انبار 6.5.4.3 شامل  تعمیرات اساسی سقف، رنگ آمیزی 

دیوارها، آسفالت کف و تاسیسات و برق به پایان رسیده 
و نوســازی این چند باب انبار کمک شایانی را در جهت 

انبارش کالاها می نماید .
   این مقام مسئول تسریع در اجرای پروژه های سواحل 
مکران  راهبــردی ملی عنوان کرد و گفت: شهرســتان 
ســیریک با قرار گرفتن در مســیر دسترسی به اقیانوس 
 هنــد و آب هــای آزاد از فرصــت ویژه بــرای جذب 
سرمایه گذاران، توســعه و عمران برخوردار است. وی 
افزود: پروژهای زیربنایی بندرگاه چند منظوره سیریک 
از پیشرفت قابل توجهی برخوردار بوده و براساس برنامه 

زمانبندی در حال انجام است . 
    وی افــزود: ســاختمان مرجــع دریایی جاســک با 
تکمیل بخش اداری و پایان بتن ریزی با پیشــرفت 80 

درصدی تا پایان ســال جاری به بهــره برداری خواهد 
رسید.

  مدیر بنادر شرق استان با اشاره به کسرت  تردد لنج های 
باری چوبی و فایبر گلاس اظهار داشــت:  افزایش سطح 
ایمنی بنادر و شناورها همواره مورد توجه سازمان بوده 
از این رو عملیات اجرای سیســتم اطفا حریق در مواجه 
 با مخاطــرات احتمالی از ابتدای ســال آغاز و با نصب 
شــیرهای هیدرانــت و مانیتور تاور این پــروژه  نیز با 

پیشرفت 90 درصدی در حال انجام است . 
 به گفته  محمد حسینی تختی پروژه احداث ایستگاه آتش 
نشانی بندر شهید حقانی بعنوان بزرگترین پایانه دریایی 
مسافری کشور با طی  نمودن مراحل بتن ریزی پیشرفت 

50 درصدی را طی می نماید . 

رئیس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان خبر داد 

     سرمایه گذاری ۵۷۰ میلیاردی طرحهای صنایع تبدیلی 
و تکمیلی کشاورزی 

مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان خبر داد 

پیشرفت  قابل توجه پروژه های زیربنایی بندرگاه چند منظوره سیریک

روابط عمومی 
با مصرف دو وعده ماهی و میگو در هفته، تقويت هوش و ذكاوت خانواده خود كوشا باشید شیلات هرمزگان 
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مفقودی 

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان:
بشاگرد از ظرفیت های علمی و فرهنگی بالایی 

برخوردار است
  گروه خبر // سرپرســت معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان گفت: منطقه درجادین در بخش سندرک شهرستان میناب به واسطه 
داشــتن آمار بالای قاریان و حافظان قرآن کریم از افتخارات فرهنگی استان 
هرمزگان اســت. به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در آئین محفل 
انس با قرآن کریم و تجلیل از قاریان برتر قرآن کریم در منطقه درجادین بخش 
سندرک شهرســتان میناب، عنوان کرد: روستای درجادین بخش سندرک به 
واسطه داشتن آمار بالای قاریان و حافظان قرآن کریم از افتخارات فرهنگی   
استان هرمزگان است.وی گفت: شهرستان بشاگرد با وجود محرومیت هایی 
کــه در بخش های مختلف دارد از ظرفیت هــای فرهنگی، علمی و معنوی 
بسیاری برخوردار است و نماد تدین است.سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی اســتانداری هرمزگان  در همین رابطه گفت: مردم منطقه بشاگرد 
در دورانی که رفت و آمد به خانه خدا و اماکن مقدســه بســیار سخت بود با 
 تحمل مشــقات بسیار و ماه ها ســفر خود را به مکه مکرمه و اماکن مقدسه 
 می رساندند که نشان دهنده تدین تاریخی مردم این خطه است.وی افزود: سنگ 
نوشــته های منقش به آیات قرآنی و اسامی ائمه در منطقه بشاگرد مربوط به 
قرن های گذشــته وجود دارد که نشــان از قدمت تاریخی و دینی این خطه 
است.رئوفی افزود: وجود حسینیه در روستاهای منطقه بشاگرد نماد دیگری از 
عشق و ارادت مردم این خطه به اهل بیت عصمت و طهارت و تدین تاریخی 
آنهاست. سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان 
تصریح کرد: منطقه بشــاگرد در حال رشــد و ترقی است و از نیروی انسانی 
توانمند و تحصیل کرده بســیاری در بخش های مختلف برخوردار اســت و 
 با همت جوانان این منطقه می توان بشــاگرد را آباد کرد. وی گفت: خدمات 
گسترده ای در شهرستان بشاگرد به واسطه توجه نظام و انقلاب صورت پذیرفته 
و این منطقه با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست. رئوفی اظهار داشت: مشکلاتی 
که نمایندگان مردم روستاهای بخش سندرک به ویژه درجادین در حوزه های 
مختلف مطرح کردند به ویژه در زمینه برقراری اینترنت روســتاها در دستور 
کار قرار خواهد گرفت تا مردم این مناطق به ویژه دانش آموزان از این بســتر 
برای دریافت محتواهای آموزشی بهره مند گردند.سرپرست معاونت سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان با اشــاره به افتتاح مرکز نیکوکاری 
 در روســتای درجادین سندرک خاطرنشان کرد: رمز ماندگاری سپهبد شهید 
حاج قاســم ســلیمانی مردم داری وی بود و مردم داری مسئولان و حضور 
مدیران در جمع مردم  می تواند نقش بسزایی در موفقیت آنها در پیشبرد امور 
داشته باشد. در پایان دیدار دکتر رئوفی معاون استاندار هرمزگان با اهالی منطقه 
درجادین از قاریان و حافظان برتر قرآن کریم منطقه تجلیل بعمل آمد و مرکز 
نیکوکاری سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی روستا افتتاح و مورد بهره برداری 
قرار گرفت و در دیدارهای چهره به چهره مردمی مشکلات آنها مورد بررسی 
قرار گرفت. سلحشــور فرماندار ویژه شهرستان میناب نیز در این نشست با 
قدردانی از حضور معاون استاندار و هیات همراه در شهرستان میناب خاطرنشان 
کرد: روستای درجادین با وجود مشکلات بسیار از جمله در حوزه راه دسترسی 
با داشــتن 100 قاری و حافظ قرآن از افتخارات فرهنگی شهرستان و استان 
است. وی افزود: روستای درجادین به الگویی در بین مناطق اطراف بدل شده 
است و سبب گسترش هرچه بیشتر فرهنگ قرآنی در شرق استان شده است. 
فرماندار ویژه شهرستان میناب خاطرنشان کرد: وجود روستای درجادین با آمار 

بالای قاریان و حافظان قرآن کریم از برکات انقلاب اسلامی است.

خبر

  

  

  

  

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای شــمس الدین خلاده به استناد 2 فقره استشــهادیه محلی بوارده شماره 24287 مورخ 
99/09/18 درخصوص پلاک 770 فرعی از 54- اصلی بخش دو بندرعباس مدعی شــده اســت که سند 
مالکیت به شماره 430032 سری الف/88 تحت عنوان ششدانگ یک باب خانه که ذیل ثبت 74928 صفحه 
98 دفتر 437 به نام ایشان صادر گردیده است و برابرنامه شماره 1397040000284451 مورخه 97/07/25 
شعبه سوم دادگاه عمومی حقوقی بندرعباس بازداشت می باشد به علت جابجایی مفقود گردیده است و 
نامبرده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره 
ذیل آن بدینوسیله اعلام می شود هرکس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند 

مالکیت در نزد خود می باشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکیت به این اداره 
تسلیم و اخذ نماید.

 بدیهی است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه سند نسبت به صدور سند 
مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد شد . 99/960 م/الف-تاریخ انتشار : 1399/11/02

اسمعیل ربیعی نژاد- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بندرعباس

آگهی حصروراثت
آقای محمد رنجبر نیا فرزند علی بشماره ملی  5869640709 دادخواست به کلاسه 99/60 شعبه سردشت 
از این شــورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحومه زینب 
اخلاصی فرزند  ابراهیم به ملی 5869713633 متولد 1346/07/17 در تاریخ 1399/10/03 بدرود زندگی 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- محمد رنجبر نیا فرزند علی به شماره ملی 5869640709.

2- مطهر رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 5860132840.
3- رقیه رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 3421887081.

4- مرضیه رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 5860013892.
5- محتشم رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 5860112483.
6- مصطفی رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 3422086803.

7- اسماء رنجبر نیا فرزند محمد به شماره ملی 5860013906.
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا 

وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 
محسن چابک

 مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

آگهی حصروراثت
خانم هورک هوشیاری فرزند صالحک بشماره ملی  5869913837 دادخواست به کلاسه 99/50 شعبه 
سردشت از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم 
حسین هوشیاری فرزند علیداد به ملی 5860179731 متولد 1337/07/10 در تاریخ 1396/10/03 بدرود 

زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1-  هورک هوشیاری فرزند صالحک به شماره ملی 5869913837.

2- علی هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860180152.
3-  آمنه هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860180144.

4- زینب هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860199031.
5- زهرا هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860230419.

6- فاطمه هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860270607.
7-رقیه هوشیاری فرزند حسین به شماره ملی 5860180160.

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 

محسن چابک
 مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

آگهی حصروراثت
خانم رقیه بهادرزاده فرزند شنبه بشماره ملی  5869919487 دادخواست به کلاسه 99/65 شعبه سردشت از 
این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم چمل سالم زاده 
فرزند نیک بخت به شماره ملی 5869751519 و متولد 1324/10/01 در تاریخ 1398/09/08 بدرود زندگی 

گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- رقیه بهادرزاده فرزند شنبه به شماره ملی 5869919487.     

 2- سکینه کریمی فرزند عباس به شماره ملی 5869679168.
3- علی سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860020015.    
 4- سجاد سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860124996.

5- خدابخش سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5869751527.    
 6- کلثوم سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی5869737893.

7- زبیده سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5869743117.         
8- زینب سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5869751578.

9- مرضیه سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5869751561.        10- زهرا سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860020058.
11- کبرا سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860108044.         12- فاطمه سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5869743109.          

13-  نازنین زهرا سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی5860261632.     
14- نرگس سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860224702.
15- نگین سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860184662.
16- فاطمه سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860142331.
17- عاطفه سالم زاده فرزند چمل به شماره ملی 5860171927.

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 

محسن چابک- مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

نگاهی به سیر تحول معماری برکه ها در شهر هنگویه

گروه گزارش//  شهر هنگویه در پسکرانه های 
خلیج فارس از شهرهای با اقلیم گرم و خشک 

می باشد.
   برکــه ها در هنگویه نماد معماری ســنتی بوده و 
به اشکال متعدد ساخته می شــده است. برخی از 
 برکه مستطیل شــکل بوده و برخی از آن ها شکل 
استوانه ای داشتند. برخی دارای سقف بوده و برخی 
بدون سقف بودند. اما نگرش ساخت برکه های متعدد 
در شکل های متعدد، مربوط به کم آبی، نگهداری آب 
و اقلیم جنوب ایران می باشد. برکه های کوچک حتی 
در درون کوه ها و مسیرهای سنگلاخی و کوهستانی 
هنگویه هم ساخته می شده است. با توجه به کوه های 
متعددی که اطراف شهر هنگویه وجود دارد و استفاده 
مردم هنگویه از دشت و کوه های هنگویه برای تفریح 
و گردش، برکه های متعددی در کوه و دشت هنگویه 
 ســاخته شــده اند. معماران هنگویه که به ساخت 
برکه ها مبادرت می کردند، معماران خاصی بودند و 
هر معماری نمی توانست اقدام به ساخت برکه نماید. 
چون می بایســت بین گودی و سقف برکه تناسب 
وجود داشته باشد تا باعث ماندگاری برکه گردد. تا 
پیش از این که گودی برکه ها به صورت ســیمانی 
 ساخته شــود، به جای سیمان از ســاروج استفاده 
می شد. فراهم آوردن ساروج بسیار زمانبر بود و به 
همین دلیل نیز ساخت برکه بسیار طولانی می گردید. 
از سوی دیگر در گذشــته گودی برکه ها با دست 
حفر می گردید، اما در حال حاضر گودی برکه های 
 بزرگ و متوسط بوسیله لودر حفر می گردد. برخی از
 برکه های خیلی قدیمی هم در ساختن گودی و هم 
 سقف آن از ساروج اســتفاده شده و عمر برخی از 
آن ها نزدیک به هفتاد الی هشتاد سال می باشد. بیشتر 
تخریب ســقف در برکه هایی است که گودی آن ها 
بسیار بزرگ است. برخی از برکه های شهر هنگویه 
نیز به دلیل بزرگ بودنشــان سقف کامل ندارند. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر هنگویه و شهردار این شهر تاریخی جناب آقای 
مهندس محمد اسفندمر به رشته تحریر در می آید در 
نظر دارد به معماری برکه در شــهر هنگویه در بستر 
 زمان بپردازد و نشــان دهد که سیر تحول معماری 
برکه ها در شــهر هنگویه به چه صورت بوده است. 
علاوه بر آن مدیریت برکه ها و شــیوه برداشتن آب 
از آن ها و تمیز کردنشان چگونه بوده است.هنگویه 
همواره جمعیت نســبتا زیادی در منطقه فرامرزان 
داشته است. مسئله آب و شیوه نگهداری از آب های 
ســطحی در جنوب ایران و شهر هنگویه از اهمیت 
خاصی برخوردار است. مردم شهر هنگویه همواره 
به شیوه های متعدد در جمع آوری آب های سطحی 

که در اثر بارندگی جاری می شود، کوشا بودند. ایجاد 
 خمره ها در مســیر آب های جــاری در دره ها و 
 کوه ها در همین راســتا صورت می گرفته اســت. 
برکه ها نماد سازگاری مردم شهر هنگویه با طبیعت 
گرم و خشــک جنوب ایران است. این برکه ها که 
بیشتر توسط خیرین و افراد ثروتمند در مکان های 
متعدد از شــهر هنگویه و اطراف آن و در مسیر آب 
ساخته شده اند، در بسیاری از موارد نام آن ها برگرفته 
شده از نام سازندگان آن ها می باشد. گاها هم نام یک 
مکان جغرافیایی بر برکه قرار می گرفت. تا کنون از 
برکه تعاریف متعددی شده است. در مجموع برکه، آب 
انبار، منبع، مصنعه، منبع، حوض، آبگیر، تالاب، نوعی 
مخزن آب سرپوشیده، آب بندی شده و غالبا ساخته 
شده در پایین تر از سطح زمین که به منظور ذخیره 
آب آشامیدنی و برای ایام کم آبی یا پایداری در برابر 
دشمن در هنگام محاصره شدن و گاه استفاه از آب 
خنک در تابستان، در شهرها، روستاها، دژها، مسیر 
راه های کاروان رو و در دل کوه ها ساخته شده است. 
این نوع مخازن آب در بیشتر نقاط سرزمین ایران به 
آب انبار معروف است)گلزاری،1357،ص147( در 
منابع قدیم اســلامی به زبان عربی ظاهرا واژه های 
اصطخر یا برکه برای منبع یا مخزن سر پوشیده آب 
به کار رفته اســت.)ایرانیکا( واژه برکه چنانکه دیده 
شــد در منابع فارسی متاخرتر اسلامی دقیقا به این 

معنی)آب انبار( بســیار به کار برده شــده است. اما 
در مورد تاریخچه برکه باید عنوان کرد که انبارهای 
ذخیره آب در آغاز گودال هایی بود که خود به خود 
از آب باران و سیلاب ها پر می شد. به تدریج بشر 
خود به انبار کردن آب در این گودال ها پرداخت و 
سرانجام با ایجاد انبارهای آب در جاهای مورد نیاز 
خود دســت پیدا کرد. با پیشرفت تمدن روش های 
ذخیره آب نیز تکامل یافــت. در تمدن های ایران، 
مصر و بین النهرین آب را در انبارهای سرپوشــیده 
غیر قابل نفوذی که از تبخیر شدن آب و آلودگی آن 
جلوگیری می کرد، ذخیره می کردند. در کشورهای 
 یونان و روم نیز از این شیوه برای ذخیره آب استفاده 

می شد)فرشاد،ص217 و 218( تاریخچه قدیمی ترین 
برکه در شهر و اطراف هنگویه هم به خوبی مشخص 
نیست اما برکه های قدیمی خیلی در مقیاس کوچکتر 
ساخته می شدند. برکه های ساروجی جمع و جور و 
کوچک همواره در شهر هنگویه و مناطق اطراف دیده 
می شــد. در ایران و به ویژه مناطق جنوبی ایران که  
شهر هنگویه نیز جزء آن می باشد، از روزگاران کهن 
به علت کمبود آب در بخش عمده ای از این سرزمین، 
ارزش و اعتباری بسیار برای آب قائل بودند و آب 
انبار یکی از بناهایی بود که  از زمان های بسیار دور 
برای تامین و نگهــداری آب به ویژه در مناطقی که 
به آب دائمی)چشمه و قنات( یا فصلی)باران( متکی 
 بود، ابداع شــد و توســعه یافت. یکی از کهن ترین 
نمونه های آب انبار در ایران در کنار محوطه چغازنبیل 
مربوط به هزاره 2 ق.م. و در دوره شــکوفایی تمدن 
ایلام به دست آمده است.)ورجاوند،ص2( ولی این 
اندازه اطلاعات و مدارک برای بررسی دقیق مصالح، 
ابزارها، سبک و روش های  معماری آب انبارها در 
روزگار کنونی کفایت نمی کند. با وجود این  با اتکا 
بر این آثار و رواج احداث قنوات، سدها و بندها در 
دوره اشکانیان و ساسانیان که می تواند بیانگر پیشرفت 
عمده ای در تکنیک های ساختمانی باشد)ایرانیکا( 
 و بــا عنایت بــه این مبحث که معمــاری این نوع 
ساختمان ها جدا از اصول و روش ساختمانی دیگر 
بناها نبوده و همچنین با توجه به این مهم که عناصر 

و اصول به کار گرفته شــده در روزگاران نزدیک به 
عصــر ما، حتی در عصر ما میراثی از ســنت های 
 کهن معماری این سرزمین است، می توان با احتیاط 
حدس هایی زد: مثــلا در این دوران ایجاد گنبد بر 
روی مقاطــع مربع در اندازه های نســبتا کوچک 
مقدور بوده اســت. از این رو می توان تصور کرد که 
آب انبار در این روزگار با مخازن مکعب شــکل و 
پوشش هایی به صورت طاق های چهارترک ساخته 
می شــده است. در شــهر هنگویه و مناطق اطراف 
 آن برکه های ســتوندار وجود ندارد، اما برکه های 
اســتوانه ای به وفور دیده می شود. بیشتر برکه های 
هنگویه که توسط معماران هنگویه ای ساخته شده 
اســت، در شهر، حاشیه شهر  و در دشت و کوه قرار 
دارند و در گذشته آب را با شیوه های متعدد از برکه 
به منزل می آوردند و زمانی که در هنگویه آب لوله 
کشی نبود، در بیشتر خانه ها چاه آب وجود داشت و 
آب برکه بیشتر برای نوشیدن استفاده شده و مصارف 
شستشو و غیره نداشته است. در معماری برکه های 
شــهر هنگویه از بادگیر در برکه جهت خنک شدن 
آب استفاده نشده است. معماران هنگویه ای در بستر 
زمان یاد گرفته بودند که اســتقامت برکه های مدور 
از مستطیلی بیشتر اســت و به همین دلیل هم اکثر 
برکه های شهر هنگویه و اطراف هنگویه به صورت 
مدور ساخته شده اند. ساختن برکه های مدور برای 
 معماران هنگویه ای و فرامرزانی سخت تر بوده اما 

آن ها چنان ممارستی در این کار داشتند که در نوع 
خود منحصر به فرد بوده است. برخی از برکه های 
موجود در هنگویه هم ممکن است فقط توسط خود 
معماران هنگویه ساخته نشده باشند، اما بیشتر آن ها 
توسط معماران محلی ســاخته شده اند.برکه دارای 
ساختار جالب توجهی است. وجود برکه در مناطق 
جنوبی ایران و شهر هنگویه یعنی آرامش و اطمینان 
مردم هنگویه از این مهم که در تمام سال می توانند 
آب برای نوشیدن داشته باشند. در گذشته به خوبی 
 شیوه برداشــت آب از برکه های هنگویه مدیریت 
می شد و معمولا در گذشته های دور آب را با کندر 
و حلب و یا برداره که بر چارپایان می گذاشتند، از 
برکــه ها به خانه ها حمل می کردند. بارش باران را 
با پرشــدن برکه ها اندازه گیری می کردند و وقتی 
بــاران می بارید و برکه ها پر نمی شــد، عنوان می 
 نمودند که بارانش شــدتی نداشته است. تمیز کردن 
برکه ها نیز معمولا در فصل تابستان که بارندگی کمتر 
 بود، صورت مــی گرفت. کدخدای هنگویه بر امور 
برکه ها به خوبی نظارت می کرد و برای تمیز کردن 
برکه مردم هنگویه به ویژه جوانان این شهر به صورت 
خودجوش و با مدیریت کدخدا مشارکت می کردند. 
معمولا برکه هایی که در کوه و مناطق سنگلاخی قرار 
داشت، کمتر نیاز به تمیز کردن داشت. ولی برکه هایی 
که در دشت هنگویه قرار داشتند، معمولا هر ساله یا 

چند سال یکبار از گل و لای تمیز می شدند.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354
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وجود برکــه در مناطق جنوبی 
ایــران و شــهر هنگویه یعنی 
مــردم  اطمینــان  و  آرامــش 
هنگویــه از ایــن مهــم که در 
تمام سال می توانند آب برای 

نوشیدن داشته باشند

,,

گــروه خبر // معــاون هماهنگی امــور عمرانی 
استانداری هرمزگان گفت: عملکرد ستاد مدیریت 
بحران استان در ساعات اولیه بحران خوب است اما 
در حوزه بازسازی و ایجاد شرایط  پایدار در مواقع 

بحرانی، باید تلاش بیشتری صورت گیرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، رضا مدرس در نشســت 
ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
به بحران اســتان هرمزگان، بهره برداری از تجربیات 
سیل جاسک را عامل تســریع در خدمات رسانی به 
زلزله زدگان بندرلنگه برشــمرد و با تأکید بر تسهیل 
فرآیند تشــکیل پرونده برای تعمیر و بازسازی منازل 
آســیب دیدگان، اظهار داشت: باید از ظرفیت دهیاران 
برای تشــویق مردم برای تســریع در تشکیل پرونده 
برای دریافت تسهیلات استفاده کرد. وی با بیان اینکه 
فرآیند تشکیل پرونده برای متقاضیان دریافت تسهیلات 
 بایــد در کوتاه ترین زمان ممکن انجام شــود، افزود: 
بانک های عامل باید نمایندگان خود را به ستاد مدیریت 
بحران شهرستان بندرلنگه معرفی و برای اطلاع رسانی 
در خصوص شــرایط و ضوابط دریافت این تسهیلات 
در این شهرســتان مستقر شوند.معاون هماهنگی امور 
عمرانی اســتانداری هرمزگان، گفــت: اداره کل بنیاد 

مسکن انقلاب اسلامی که تاکنون گزارش فنی در زمینه 
پیشــرفت پروژه های عمرانی در جاسک را به ستاد 
مدیریت بحران استان اعلام می کرد، باید نسبت به ارائه 
گزارش اقدامات در شهرستان بندرلنگه نیز اقدام کند.

مدرس، تعدد رخداد حوادث طبیعی مانند سیل و زلزله 
در استان را یکی از عوامل آمادگی کامل برای خدمات 
رسانی مناسب در ساعات اولیه به شهروندان عنوان کرد 
و ضمن قدردانی از همه دســتگاه های خدمات رسان 
در مواقع بحرانی، گفت: طبق گزارش وزارت کشــور، 
عملکرد ســتاد مدیریت بحران استان در ساعات اولیه 
وقوع بحران خوب اســت اما در حوزه بازســازی و 
اقدامات بعدی برای ایجاد شرایط پایدار در محل وقوع 
بحران، نیازمند همت مضاعف تری از ســوی اعضاء 
هستیم.وی استانداردسازی خانه های روستایی را یکی 
از عوامل مهم و اثرگذار در کاهش آسیب های ناشی از 
بحران هایی مانند سیل و زلزله برشمرد و تصریح کرد: 
اگرچه تا نقطه مطلوب فاصله داریم  اما اقدامات خوبی 
که به ویژه از ســوی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برای 
مقاوم سازی خانه های روستائیان صورت گرفته، منجر 
به کاهش خسارت های جانی و مالی شده است.معاون 
هماهنگی امور عمرانی اســتانداری هرمزگان، نقش 
آگاه ســازی مردم از خطرات احتمالی در زمان وقوع 
بلایای طبیعی را در ارتقاء ایمنی و مقام سازی منازل، 
مهم توصیف کرد و بیان داشــت: اطلاع رســانی لازم 
در این خصوص انجام شــده و بنیاد مسکن باید برای 

به فعلیت رســاندن آگاهی عمومی و مطالبه ای که در 
جامعه به وجود آمده، پروژه های جدیدی را تعریف کند 
و تسهیلات لازم را نیز پیش بینی کند. مدرس، همچنین 
در خصوص ارزیابی میزان خسارت زلزله در بندرلنگه، 
گفت: سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان، اطلاعات 
مربوط به خسارت وارده را به سازمان مدیریت بحران 
کشــور ارسال کرده است و ســازمان برنامه و بودجه 
کشور برای ارسال پیش نویس این خسارت به هیئت 
دولت به منظور اختصاص اعتبار جبران خسارت های 
زلزله آمادگی کامل دارد.معاون هماهنگی امورعمرانی 
استانداری هرمزگان در بخش دیگری از این نشست، 
بــا تأکید بر ارائه پیش بینی هواشناســی طی بهمن و 
 اســفندماه ســال جاری به منظور بهره برداری از این 
 داده ها  در بخش کشاورزی استان، خاطرنشان کرد: عدم 
 اطــلاع رســانی مجامع صنفی بخش کشــاورزی به 
بهره برداران و کشــاورزان، باعث شده که هر سه ضلع 
این بخش  یعنی کشاورزان، مصرف کنندگان و دولت 
دچار ضرر و زیان شــوند. وی با اشــاره به ضرورت 
اطلاع رسانی اقناعی بهره برداران بخش کشاورزی در 
خصوص اســتفاده از داده های اطلاعاتی هواشناسی، 
اضافــه کرد: به محــض وقوع خســارت در بخش 
کشاورزی و کاهش عرضه، تقاضا نیز به تبع آن افزایش 
پیدا می کند و افزایش قیمت را به همراه خواهد داشت 
که مصرف کننده نیز مجبور به پرداخت بهای بیشتری 
برای خرید محصول می شــود و دولت نیز بخشی از 

خسارت به کشاورزان را تأمین می کند که به این ترتیب 
هر سه متضرر می شوند.مدرس همچنین در خصوص 
عدم توجه برخی از ادارات و دســتگاه های اجرایی 
به دســتورالعمل ابلاغی به منظور کاهش مصرف برق، 
گفت:  بخشــی از خاموش ها بر مبنای برنامه وزارت 
نیرو است و اگر مشارکت عمومی وجود داشته باشد، 
قطعی برنامه ای نخواهیم داشت اما اگر الگوی مصرف 
را رعایت نکنیم، مناطقی از استان دچار قطعی برق و 
خاموشی خواهند شــد.معاون هماهنگی امور عمرانی 
استانداری هرمزگان افزود: هر یک از دستگاه ها باید 
حداکثر آخرین وضعیت مصرف برق خود را اعلام کنند 
و دستگاه هایی که این ضابطه را رعایت نکنند، مشمول 
دستورالعمل مربوط به ساعات پیک خواهند شد که با 

قاطعیت آن را اجرا خواهیم کرد.
 مدرس گفت: شــرکت توزیــع برق مــی تواند در 
 صــورت عــدم رعایت الگــوی مصرف از ســوی 
دســتگاه های اجرایی، رأسا" نســبت به قطع برق آن 
دستگاه از ساعت شروع پیک تا پایان پیک اقدام کند 
و  مسئولیت هر حادثه ای در این مدت بر عهده مدیران 
دســتگاه اجرایی است. وی اضافه کرد: برای قطع برق 
نهادها و ســازمان های نظامی و انتظامی  نیز پس از 
نشست هماهنگی با معاونت مهندسی و پدافند غیرعامل 
نیروی دریایی ارتش، ســپاه و ... میزان مصرف برق 
مشــخص و در صورت عدم رعایت میزان توافق شده 

مصرفی، می توان در این خصوص اقدام کرد.

معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد 

تسریع فرآیند تشکیل پرونده برای خسارت دیدگان زلزله غرب هرمزگان
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آگهی حصروراثت

آقای کریم مبارکی فرزند شــیرک 
 5869980852 ملــی   بشــماره 
دادخواست به کلاسه 99/53 شعبه 
سردشت از این شورا درخواست 
گواهی حصروراثت نموده و چنین 
توضیــح داده که مادرش مرحومه  
نبادک راهــدار فرزند اکبر به ملی 

5869980844 متولــد 1335/06/04 در تاریــخ 1395/08/08 
 بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است 

به:
1-  کریم مبارکی فرزند شیرک به شماره ملی 5869980852.
2-  اکبر مبارکی فرزند شیرک به شماره ملی 5869953571.

3-  محمد مبارکی فرزند شیرک به شماره ملی 5869953596.
4- داد بی بی مبارکی فرزند شیرک به شماره ملی 5869953588.
 اینک با انجام تشــریفات مقدماتی درخواســت مزبــور را در 
یــک نوبت به مــدت یک مــاه آگهی می نماید تا هرکســی 
 اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد 

شد . 

محسن چابک - مسئول شورای حل اختلاف 

شهرستان بشاگرد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



امام موسی کاظم )ع( : شخص بخشنده خوش اخلاق در پناه خداوند است
) روضه بحار ج 2 ص 324(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : روزنامه منطقه جنوب کشور
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    امیرحسین حائری زاده             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد             09211487009

سرویس شهرستانها : سعیده دبیری نژاد
سرویس جنوب کشور: امین زارعی

سرویس اجتماعی و حوادث: علی زارعی

پنجشنبه 2 بهمن 1399
7 جمادی الثانی 1442
سال بیستم شماره 3520

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
برج نیلوفر - ورودی غربی-طبقه پنجم - واحد 23

daryanews_bnd@yahoo.com : پست الکترونیکی

چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

Rooznameh_darya : اینستاگرام

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان در 
دیدار با دکتر علی آبادی مدیرعامل 

گروه مپنا، در خصوص مسائل حوزه 
تولید برق در استان هرمزگان گفتگو 

و تبادل نظر داشت و مطالبات استان 
را مطرح و پیگیری کرد.

  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در این نشســت که در شــرکت 
مپنا در تهران برگزار شــد، بر توســعه 
ظرفیت تولید برق استان، احداث سیکل 
 بخار نیــروگاه ایســین و نصب مزرعه 

توربین های بادی در مناطق بادخیز استان 
هرمزگان تاکید کرد. استاندار هرمزگان با 
اشــاره به مســئولیت های اجتماعی و 
تاکید بر مشارکت در ساخت بیمارستان 
و  مجتمع آموزشی، گفت: اتصال شبکه 
برق جزیره قشم به ســرزمین اصلی و 
کشورهای همسایه خلیج فارس، نصب 

پســت GIS نیروگاه کلاس F هنگام و 
شارژ خط گاز نیروگاه کلاس F دارای 
اهمیت ویژه می باشد که باید تسریع یابد. 
وی تاکید کرد: مدیرعامل مپنا با همراهی 
تیم تخصصی نیمه دوم بهمن ماه به منظور 
بررسی و عملیاتی شدن موارد پیشنهادی 

به هرمزگان سفر داشته باشد.

در دیدار استاندار هرمزگان با مدیرعامل گروه مپنا مطرح شد 

توسعه ظرفیت تولید برق در هرمزگان 

گروه خبر // سرشماری نیمه زمستانه پرندگان مهاجر آبزی و 
کنارآبزی در هرمزگان آغاز شد.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛  معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیست 
هرمزگان گفت: پاییز هر سال حدود نود گونه انواع پرندگان آبزی و 
کنارآبزی به استان سفر می کنند.میثم قاسمی افزود: شمارش پرندگان 
در ســایت های سرشماری همه ســاله از دی ماه آغاز شده و یکماه 
طول می کشد، اما امسال به علت شیوع ویروس کرونا تا پایان اسفند 
ادامه دارد.هرمزگان 55 ســایت سرشماری پرندگان دارد.وی گفت: 
مسیر های اصلی پرندگان مهاجر، مسیر پروازی آفریقایی- اوراسیایی، 
آسیای مرکزی، شرق آسیا-استرالیایی و مسیر پروازی نیمکره غربی 
اســت.معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیســت هرمزگان گفت: 

پرندگان مهاجر زمستانی اغلب از خانواده های حواصیلیان، آبچلیکیان، 
ســلیمیان و کاکاییان و باکلانیان هستند.قاسمی افزود: تغییرات آب 
و هوایی، توســعه ناپایدار، خسارت زیســتگاه، نشت و ریزش مواد 
نفتی دردریا، تولید ســوخت با منشــاء گیاهی و توسعه زمین های 
کشاورزی، توربین های بادی، دکل های مخابراتی، ساختمان های بلند 
و پنجره ها، آلودگی نوری و زباله ها و پلاســتیک از عوامل تهدید و 
تاثیرگذاردر روند زندگی و مهاجرت پرندگان است.هرمزگان با توجه 
به زیستگاه های متنوع تالابی و ساحلی و با داشتن تالاب های حائز 
اهمیت بین المللی که 14 درصد از کل مساحت تالاب های بین المللی 
کشور را تشکیل می دهند، بسیار مستعد حضور انواع پرندگان مهاجر 
آبزی اســت.هرمزگان با بیش از دو هزار کیلومتر نوار ساحلی، 14 

جزیره و داشتن چهار تالاب بین المللی مهم ترین زیستگاه های پرندگان 
مهاجر در فصل زمستان است.

گروه خبر // مدیر شهرداری منطقه دو بندرعباس از لایروبی و 
تنظیف خورهای محدوده این منطقه خبر داد.

   بــه گزارش خبرنگار دریا ، مجتبی ســلیمی بــا اعلام این خبر 
اظهار کرد: خورهای ســطح منطقه به دلیل ورود فاضلاب و زباله، 
نیازمند لایروبی و تنظیف مداوم هستند.وی افزود: خور گورسوزان 

و خــور بلوار حقانی از جمله خورهایی هســتند که به طور مرتب 
توســط شــهرداری منطقه دو بندرعباس لایروبی می شوند.سلیمی 
خاطرنشــان کرد: به همت کارگران زحمتکش سطح منطقه، تمامی 
 کانال ها، جوی های آب و خورها به صورت برنامه ریزی شده و در 
بازه های زمانی منظم و مشــخصی لایروبی و پاکســازی می شود.

شــهردار منطقه دو بندرعباس تصریح کرد: وجود رسوبات و گل و 
لای در بستر خورها، از مشکلات اصلی بحث پاکسازی و لایروبی 
آنهاست.این مقام مسئول عنوان کرد: این خورها با استفاده از ماشین 
آلات و همچنین تلاش نیروی انســانی مجموعه  پاکسازی می شود.

سلیمی در انتها نیز عنوان کرد: بخش قابل توجهی از عملیات لایروبی 
خور گورســوزان به صورت مکانیکی و با ماشین آلات سنگین و 
همچنین با استفاده از نیرو های انسانی با همکاری صورت گرفته و 

هم اکنون نیز پاکسازی ضلع شمالی خور در حال انجام است.

آغاز سرشماری نیمه زمستانه پرندگان مهاجر در هرمزگان 

لایروبی و تنظيف خورهای منطقه دو بندرعباس

گروه خبر //سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفت: مقایسه آمار های بیماری کرونا 
در هفته دوم دی نسبت به هفته سوم این ماه، 

نشان می دهد که میزان فوتی ها و بستری ها 
افزایش یافته است.

   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ فاطمه نوروزیان 
افزود: در هفته ســوم دی 10 نفر در استان بر اثر 
بیمــاری کرونا جان خود را از دســت دادند که 
هشت نفر بیشتر از هفته قبل از آن است.در هفته 
دوم دی دو نفر بر اثــر این بیماری جان باختند.
وی گفت: شمار بستری ها در بخش آی سی یوی 

بیمارستان ها نیز در هفته سوم دی نسبت به هفته 
قبل از آن 53 درصد و آمار بیماران ســرپایی نیز 

20 درصد افزایش یافته است.
  سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: 
در این مدت شــمار ترخیصی ها از بیمارستان ها 
68 درصد کاهش یافته اســت که نشان می دهد 
ماندگاری بیماران در بیمارســتان ها بیشتر شده 
اســت.نوروزیان افزود: کاهــش توجه به نکات 

بهداشــتی و دیر مراجعه کردن به مراکز بهداشتی 
از مهمترین دلایل افزایش موارد بستری و فوتی ها 
در استان اســت.وی گفت: مردم بیش از گذشته 
باید شــیوه نامه های بهداشتی از جمله استفاده از 
ماسک و جلوگیری از اجتماعات غیرضروری را 
رعایت کنند.از ابتدای گسترش ویروس کرونا در 
اســتان تا کنون 983 نفر جان خود را از دســت 

داده اند.

افزایش آمار های کرونایی در هفته سوم دی در هرمزگان 

آگهی مناقصه عمومی تک مرحله ای
 )www.stadiran.ir( شهرداری بندر گروگ در نظر دارد پروژه ذیل با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
با شماره مناقصه 2099093175000003  به شرح جدول به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید . بنابراین از 
شــرکتهای واجد شرایط دارای رتبه بندی و صلاحیت از سازمان مدیریت و برنامه ریزی با استانداری یا معاونت 
برنامه ریزی با استانداری یا معاونت راهبردی که دارای ظرفیت آماده بکار متناسب با پروژه می باشند دعوت به 

عمل می آید.

مبلغ ضمانت نامه با سپرده شرکت در مناقصه مناقصه گران می بایست ضمانت نامه بانکی بدون قید و شرط و قابل 
تمدید و یا اصل فیش واریزی وجه به حساب متمرکز وجوه سپرده با شماره 4062011407685787 بانک مرکزی 

IR130100004062011407685787 یا به شماره حساب شبا
از طریق سامانه دولت بارگذاری نماید زمان انتشار در سایت 99/11/04 ساعت 19:00 مهلت دریافت اسناد مناقصه 
99/11/08   ساعت 19:00، زمان مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تاریخ 1399/11/19 ساعت 19:00 ، زمان بازگشایی 
پاکت مورخه 1399/11/20 ساعت 10:00 مبنای پیمان براساس فهرست بهای راه و ابنیه سال 99 شرایط اختصاصی: 
برگزاری مناقصه صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرآیند مناقصه شامل خرید 
و دریافت اسناد مناقصه در صورت وجود هزینه مربوط ، پرداخت تضمین شرکت در مناقصه ، ارسال پیشنهاد قیمت ، 
بازگشایی پاکت ، اعلام به برنده و واریز وجه مناقصه در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد. علاقه مندان 
به شرکت به مناقصه می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی، توکن با شماره های ذیل تماس حاصل 

نمایند . مرکز پشتیبانی و راهبردی سامانه 4193-021 ، خانم باقری- بندرعباس 09900598005  
به اســناد و مدارک فاقد ســپرده ترتیب اثر داده نخواهد شد- پیشنهادهای مبهم و مشروط ترتیب اثر داده نخواهد 
شد- پیشنهادهایی که بعد از انقضای مدت مقرر در آگهی برسد ترتیب اثر داده نخواهد شد - هزینه ثبت قرارداد در 
درفترخانه اسناد رسمی برعهده برنده مناقصه خواهد بود - هرگاه برندگان اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشدند 
ســپرده آنها به ترتیب ضبط خواهد شد- دارا بودن حداقل گواهینامه صلاحیت پایه 5 راه الزامی می باشد- اطلاعات 
تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها در سایت سامانه )www.stadiran.ir( بخش ثبت نام پروفایل مناقصه گر موجود 

است .

رديف

1

عنوان پروژه
آسفالت خیابان شهید حاج قاسم سلیمانی

مقدار
4700 مترمربع

تضمین شرکت
258،500،000

شماره مناقصه
  2099093175000003

نوبت اول

با توجه به دغدغه های والدین در خصوص عدم آموزش پذیری دانش آموزان پایه ابتدایی 
به صورت مجازی، این پیشنهادات به ستاد ملی مقابله با کرونا رفته و در ستاد اعلام شد که 
با شرایط موجود و با رعایت پروتکل های سختگیرانه می توانیم به صورت محدود بازگشایی 
مدارس را انجام دهیم. نگرانی اصلی خانواده ها بیشــتر در پایه اول و دوم ابتدایی در حوزه 
آموزش ناپذیری فرزندان در بســتر مجازی بوده بــود. در واقع اغلب نگران بودند که  عدم 
حضور آن ها در مدرسه به آموزش فرزندشان لطمه وارد کرده است. محسن بیگی؛ مدیرکل 
دفتر سلامت و امور تندرستی وزارت آموزش و پرورش، گفت: اگر وضعیت استان ها نسبت به 
شیوع کرونا شدت یابد و به سمت نارنجی و قرمز برود خود به خود کلاس ها تعطیل می شود 
و مجوز حضور کلاس اول و دوم در مدرسه، فقط برای مناطق زرد و آبی است. بنابراین اگر 
به هر نسبتی شدت بیماری در جامعه افزایش پیدا کند بدون مصوبه کلاس ها تعطیل خواهد 
شد و نیازی به مصوبه جدید وجود ندارد. اما به دنبال اعلام وزارت آموزش و پرورش مبنی 
بر بازگشایی حضوری مدارس در برخی مناطق کشور، این  موضوع نگرانی هایی را در میان 
والدین دانش آموزان برانگیخت. بسیاری این اقدام را تکرار تجربه اول مهرماه امسال دانستند 
که موج جدیدی از شــیوع ویروس کرونا را به همراه داشــت.همچنین والدین دیگر دانش 
آموزان در شــرایط فعلی و با وجود ویروس کرونا نگران حضور فرزندان خود در مدرسه 
هســتند و با توجه به وضیعت بیماری، ترجیح میدهند که فرزندان شان آموزش را از طریق 
مجازی دنبال کنند و حتی الامــکان از حضور آنها در مدارس جلوگیری کنند. اکثر والدین 
اعلام کردند فرزندانشان را به مدرسه نخواهند فرستاد چون نگران سلامتی آنها هستند.این در 
شــرایطی است که وزیر بهداشت نیزمخالفت صریح خود را با بازگشایی مدارس اعلام و از 
خیز مجدد بیماری کرونا در روزهای پیش رو ابراز نگرانی کرده بود.  باید گفت این نگرانی ها 
به جا هستند چرا که به گفته ی وزیر بهداشت ممکن است،با عادی انگاری به تله اردیبهشت 
و خرداد بیفتیم. اگر این بار گرفتار شویم، موج و شدت خیز جدید کرونا در کشور شاید بیشتر 
باشد و نیروهای ما ممکن است توان و انرژی مقابله چندباره با موجی جدید را نداشته باشند.
اما سرانجام با تمام این نگرانی ها و مخالفت ها، تصمیم بر این شد تا از 1 بهمن مدارس باز و 

دانش آموزان با صلاح دید خانواده ها در آن حضور پیدا کنند .
* آیا والدین باید نگران سلامت فرزندانشان باشند؟

  رضوان حکیم زاده معــاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش وپرورش درباره نگرانی ها در 
مورد بازگشایی مدارس در مناطق زرد وآبی کرونایی اظهار کرد: فکر می کنم طرح این مساله 
اشــتباه است. مدارس بازگشایی نمی شوند و مطرح کردن این حرف درست نیست. ما فقط 
حضور دانش آموزان را در پایه های اول و دوم ابتدایی در مناطق زرد و آبی داریم. همچنین 
هنرجویان هنرستان ها فقط در دروس عملی در مدارس حاضر خواهند شد. وی ادامه داد: 
دانش آموزان دوره ابتدایی در گروه های کوچک 10 نفره در زمان های محدودی که شورای 
مدرسه تشخیص می دهد در ســر کلاس ها حضور پیدا می کنند. مناطق آبی به طور عمده 
مناطق روستایی عشایری کم جمعیت ما هستند که جمعیت دانش آموزان در مدرسه و کلاس ها 
بسیار اندک است و دسترسی به زیرساخت های فناوری ندارند. اینها در محیط طبیعی زندگی 
 در کنــار هم حضور دارند و تنها اتفاقی که افتاده اینکه معلم در آنجا حضور دارد اما امکان 
درس دادن به دانش آموزان را ندارد. دانش آموزان این مناطق در معرض خطر افت تحصیلی 
و ترک تحصیل هستند. علیرضا رئیسی نیز به عنوان سخنگوی ستاد ملی مبارزه با کرونا اعلام 
کرد : مدارس به هیچ وجه به صورت اجباری برگزار نخواهد شد.والدین نگران این موضوع 
 نباشند.وی افزود: برای پایه های اول و دوم در مناطق آبی و زرد به صورت اختیاری خانواده ها 
می توانند دانش آموزان را به مدرسه بفرستند و به ویژه مدارسی که تعداد دانش آموزان آن کم 
است. کلاس کمتر از 10 نفر و مدرسه با جمعیت کمتر از 50 نفر هم جزو شاخص هایی بود 
که اعلام شد. برنامه ریزی خود آموزش و پروش حداکثر دو روز در هفته و یکی دو ساعت 
در هرروز است که آن هم اصلا اجباری نیست. سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا  ادامه داد: 
اما حضور کادر مدرسه، مدیریت و کارکنان در مدرسه به عهده خود آموزش و پرورش است 

و خودشان تصمیم می گیرند که به چه صورت خواهد بود.

حضور در مدارس اجباری نیست
یادداشت 

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

 در صورت اضطرار برای روشن کردن آتش اطراف محل 
را از خار و خاشاک و علف های خشک پاک کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

گروه خبر // دبیر جشنواره استانی تئاتر پانتومیم از برگزاری 
دومین دوره این جشــنواره در اواخر بهمن ماه سال جاری 

خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، رضا جوشــعار در نشست خبری 
اظهار کرد: جشنواره تئاتر پانتومیم به عنوان یک جشنواره مستقل 
برای دومین سال پیاپی و به صورت استانی برگزار می شود.وی با 
اشاره به اینکه این جشنواره به همت آموزشگاه هنرهای نمایشی 
گردون برگزار می شــود، افزود: نگاه ما این است که تخصصی تر 
به مقوله تئاتــر نگاه کنیم و بتوانیم با برگزاری این جشــنواره، 
اســتعدادهای قابل توجه را شناسایی کنیم.دبیر دومین جشنواره 
تئاتر پانتومیم با اشاره به ضرورت برگزاری این جشنواره، گفت: 
در کشور جشنواره پانتومیم نداریم و طی سالهای اخیر توجهی به 
این بخش نشده و جای خالی آن کاملا احساس می شود.جوشعار 
با اظهار اینکه این جشنواره با همت آموزشگاه هنرهای نمایشی 
گردون برگزار می شود، خاطرنشان کرد: سال گذشته، با برگزاری 
نخستین دوره این جشــنواره، فعالیت گروه ها در جشنواره فجر 
پررنگ بود و برای فعالیت جدی سایر گروهها ایجاد کرده است.
وی بیان کرد: در ســال جاری، با وجود شرایط بهداشتی حاکم 
بر جامعه و وضعیت کرونا، این جشنواره رونق بیشتری به خود 

می گیرد و انتظار می رود تعداد بیشتری از علاقمندان در آن حضور 
یابند، زیرا در موقعیت فعلی با وجود اســتفاده عموم از ماسک، 
این نوع نمایش کاربرد بیشتری دارد.دبیر جشنواره استانی تئاتر 
پانتومیم با اشــاره تعریف پانتومیم، ادامه داد: این شاخه، در واقع 
نوعی نمایش اســت که در آن کلام و بیان نیست و بازیگر برای 
نشان دادن منظور، از بدن بهره می برد و با تعداد عوامل برگزاری 
کمتری دنبال می شود.جوشعار با تاکید بر اینکه با توجه به دخیل 
بودن تعداد کمی از عوامل، این جشنواره متناسب با موقعیت کنونی 
است، تصریح کرد: امسال جشنواره در چند بخش شامل بخش 
صحنه ای، مجازی و خانگی، محیطی و لال بازی برگزار می شود.

وی عنوان کرد: در بخش مجــازی، گروهها و افراد علاقمند از 
عموم جامعه می توانند فیلم آثار خود را برای شرکت در جشنواره 
به دبیرخانه ارسال کنند.دبیر دومین جشنواره استانی تئاتر پانتومیم 
اظهار کرد: با توجه به شرایط موجود، در بخش محیطی به گونه ای 
برنامه ریزی شــده که مکان های روباز مورد استفاده قرار بگیرد.

جوشــعار خاطرنشــان کرد: در بخش صحنه ای نیز، اجراهای 
انتخاب شده در سالن برگزار می شود که البته به صورت عمومی 
امکان برگزاری آن نیست.وی افزود: این جشنواره با موضوعاتی 
مانند سختی کادر درمان و بهداشت، مقاومت، دفاع مقدس، حقوق 

شــهروندی و غیره برگزار می شود.دبیر دومین جشنواره استانی 
تئاتر پانتومیم تصریح کرد: این جشنواره وجه تمایز قابل توجهی 
با سایر جشنواره ها دارد و آن هم، مستقل بودن جشنواره است و 
در هیچ نهاد و ارگانی ردیف بودجه ای ندارد.جوشعار تصریح کرد: 
جشنواره پانتومیم یک حرکت خودجوش و مردمی است که البته 
مورد حمایت انجمن هنرهای نمایشی، اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و حمایت دستگاه های دیگر دنبال می شود.وی با تاکید بر 
اینکه در تلاش هستیم این جشنواره مانند سال گذشته با هزینه 
کمتری نسبت به سایر جشنواره ها برگزار شود، خاطرنشان کرد: 
در تلاشیم این جشنواره از سال آینده به صورت ملی برگزار شود.

دبیر دومین جشنواره استانی تئاتر پانتومیم با بیان اینکه در حاشیه 
این جشنواره دو کارگاه آموزشی نیز با حضور اساتید استانی و 
ملی برگزار می شود، اظهار کرد: این جشنواره اواخر بهمن ماه یا 
اوایل اسفند ماه برگزار می شود و زمان دقیق برگزاری آن به شرایط 
کرونایی استان بستگی دارد.اضافه می شود، هنرمندان علاقمندان 
برای ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره می توانند از طریق شماره 
واتس اپ 09016977880 اقدام کنند و یا آثار ضبط شــده را 
به آدرس بندرعباس ، میدان پارک شهر ، طبقه ی فوقانی قنادی 

پارک ، آموزشگاه هنر های نمایشی گردون ارسال نمایند.

دومین»جشنواره تئاتر پانتومیم« در هرمزگان برگزار می شود 


